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Inšpiratívny príbeh Viktórie Pevnej. Od vedy a športu až po návrat do rodného regiónu

3. decembra 2024 | Mladí ľudia z regiónu | Publicistika | Rozhovory | Správy z regiónu |

Zdroj: Archív Viktórie Pevnej

V našom regióne žije mnoho mladých ľudí, ktorí svojimi záujmami a vášňami inšpirujú svoje okolie. Redakcia Rimava.sk si dala za cieľ
odhaľovať tieto talenty a prostredníctvom rozhovorov ich predstavovať našim čitateľom.

Dnes vám predstavíme mladú vedkyňu, ktorá pochádza z Hnúšte. Viktória Pevná úspešne dokončila doktorandské štúdium v Košiciach.
Je pracovitá, inteligentná a rada prijíma výzvy. Jej záujmy sú rôznorodé – už od malička ju baví šport, biológia a písanie.

Článok pokračuje pod reklamou
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Biofyzika

Mladá vedkyňa začala svoje štúdium na osemročnom Gymnáziu Mateja Hrebendu v Hnúšti. Už vtedy vedela, že sa chce zamerať najmä
na medicínske smery. Výber univerzity bol pre ňu preto jasný – rozhodla sa pre Univerzitu Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach odbor
biológia a neskôr Genetika a molekulárna cytológia.

"Po štúdiu genetiky a molekulárnej cytológie som sa rozhodla zostať vo vedeckej sfére,“ priblížila Viktória. Priznáva, že počas štúdia
čelila náročným výzvam. "Bolo to náročné nielen obsahovo, keď bolo potrebné veľa nových vecí naučiť sa, ale aj časovo.“ Častokrát bola
odkázaná pracovať v laboratóriu aj viac než dvanásť hodín denne.

Zo svojich štúdií si však veľa odniesla. "Určite som zistila, ako povedať na niektoré veci nie.“ Získala tiež množstvo vedomostí,
predovšetkým v oblasti nádorových ochorení.

Zdroj: Archív Viktórie Pevnej

Košice

Odchod z Hnúšte jej nerobil žiadny problém. "V Košiciach si človek rýchlo zvykne. Nie je to veľké mesto, aj keď to tak na začiatku môže
vyzerať. Dá sa pohodlne presúvať pešo alebo mestskou dopravou,“ opísala.

Spomenula však výzvy, ktoré ju postretli pri doprave. "Časom sa celkom dosť zvyšovala cena mestskej dopravy a lístkov na vlak. Nie
vždy sa podarilo získať lístky zadarmo, pretože vlakov smerujúcich na Jesenské je ozaj biedne málo. Lístky zadarmo boli častokrát
vypredané už týždeň dopredu.“

Internát nebol jej šálkou kávy, no aj to zvládla. "Bola som zvyknutá, že mám doma izbu sama, takže zo začiatku bola mini izba s ďalším
spolubývajúcimi na intráku trochu nekomfortná. Nie je to však nič, čo by sa nedalo zvládnuť. Boli sme radi, že sme vôbec mali nejaký
internát, i keď v stave, v akom bol,“ zasmiala sa.

Pomoc pri adaptácii našla v obľúbenom športe. "K aklimatizovaniu mi pomohol práve bedmintonový klub na univerzite, vďaka ktorému
som spoznala viacerých ľudí, okrem spolužiakov.“

Článok pokračuje pod reklamou

Bedminton

Športu, konkrétne bedmintonu, sa Viktória venuje od svojich desiatich rokov. "Počas školy som hrala za univerzitný tím a teraz hrám za
klub Victory Trebišov, keďže klub v Hnúšti bol spolu s gymnáziom zrušený.“

Vzťah k športu si vybudovala vďaka rodine. "Odjakživa sme hrávali s rodinou, hlavne v lete.“ Pre Viktóriu je bedminton spôsob relaxu a
oddychu a odstresovania.

Bedminton hrala skôr pre radosť ako pre výsledky. "Medzi moje úspechy patrí umiestnenie na komerčných turnajoch a 2. miesto vo
štvorhre na Grand Prix v Bratislave v kategórii U19.“ Nedávno sa jej tímu podarilo ďalšie víťazstvo. "Práve sme 30. novembra odohrali
posledné kolo druhej ligy a náš tím tak postúpil do extraligy,“ prezradila s nadšením.
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Ciele a sny

Hoci Viktória má svoje sny a vízie, necháva si ich však radšej pre seba. Prezradila nám, čo ju po rokoch privádza späť do nášho regiónu.
"Je to zmena. V Košiciach som bola už dlho, deväť rokov, mala som pocit, že sa už ďalej neviem osobnostne a ani kariérne posunúť.“

Vo voľnom čase zameriava svoju energiu na šport, rodinu a partnera.

Región

"Náš región má veľký potenciál, ktorý vidím v krásnej prírode a šikovných ľuďoch, ktorí by ho vedeli posunúť ďalej, problémom je určite
vysoká nezamestnanosť, čo má za následok aj nižšiu aktivitu ľudí. Čo je prirodzené, ak nemajú prostriedky, je ťažké vybrať sa športovať
alebo na kultúru,“ zamyslela sa Viktória. Po návrate z Košíc vníma dianie v regióne intenzívnejšie.

Podľa nej by regiónu pomohlo zlepšenie infraštruktúry. "Určite by prospelo, keby ľudia neostali spokojní len s tým, čo majú. Rovnako by
pomohlo pridanie autobusov a ďalších spojov, veľmi mi tu chýba športová hala," dodala na záver Viktória.

Redakcia Rimava.sk praje Viktórii Pevnej veľa úspechov!

Zdroj: Archív Viktórie Pevnej

Odoberajte novinky spravodajského portálu Rimava.sk, ktoré vám v e-mailovej schránke budú pristávať pravidelne.
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[strojový prepis] …Výťažok sme nezískavali priamo my, ale ako som už spomínala, našich kolegov z katedry botaniky Prírodovedeckej
fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Oni sa tomu venujú už dlhodobo a princípom je nazbieranie dostatočne veľkého
množstva materiálu, čiže lišajníkov, ktoré sa potom sušia.…
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